



LUDWIG-
MAXIMILIANS-
UNIVERSITÄT
MÜNCHEN

CHINA AG
漢學青年協會



CHINA AG 2024

Aktuelle Herausforderungen in Forschung und Lehre

「漢學工作坊：研究及教書的最近挑戰」學術研討會

MÜNCHEN

Call for Papers

Am **01. und 02. Juni 2024** findet die Jahrestagung der China-AG zu Forschung und Lehre an der Ludwig-Maximilians-Universität München statt.

Ziel der 1992 gegründeten China-AG als Arbeitsgemeinschaft junger Chinawissenschaftlerinnen und -wissenschaftler im deutschsprachigen Raum ist es, den Austausch von Juniorforschenden innerhalb der Sinologie und mit verwandten Disziplinen untereinander zu stärken. Die Jahrestagung soll somit der Vorstellung laufender oder kürzlich abgeschlossener Forschungsarbeiten sowie der Diskussion aktueller Herausforderungen in der Hochschullehre dienen. Von besonderem Interesse sind Beiträge, die sich mit auftretenden Problemen von Nachwuchsforschenden (inhaltlich wie praktisch) sowie dem konstruktiven Umgang damit befassen.

Juniorforscherinnen und -forscher (einschließlich Promotionsinteressierter, PostDocs, etc.) sind herzlich eingeladen, Titel und Kurzbeschreibungen (ca. 200–250 Wörter) ihrer Vorträge einzureichen. Beiträge zu allen wissenschaftlichen Themen mit China-Bezug sind willkommen, insbesondere auch interdisziplinäre. Auch Themenwünsche zur Diskussion hochschuldidaktischer Herausforderungen werden gerne entgegengenommen. Die Konferenzsprache ist Deutsch, Beiträge können jedoch in gängigen Fremdsprachen gehalten werden. Dank Förderung durch das Graduate Center der LMU stehen für ausgewählte Vortragende Reisemittel in begrenztem Umfang zur Verfügung. Es wird gebeten, vorab anzugeben, ob Bedarf besteht. Eine Teilnahmegebühr wird nicht erhoben. Auch Zuhörende sind nach Anmeldung willkommen. Vorgesehen ist eine Durchführung in Präsenz.

Vortragsbeschreibungen, Themenwünsche und Anmeldungen sind **bis 29.02.2024** per E-Mail an Marco Pouget (Marco.Pouget@lmu.de) zu richten. Weitere Informationen finden sich auf der Website der China-AG (china-ag.sinologie.lmu.de). See you in Munich — 在慕尼黑見!

Organisation: Marco Pouget, Alexander Campos Aran, Li Jiayu



CHINA WORK GROUP 2024

Current Challenges in Research and Teaching

「漢學工作坊：研究及教書的最近挑戰」學術研討會

MUNICH

Call for Papers

The annual conference of the China Work Group (China-AG) will take place at Ludwig-Maximilians-University of Munich on **June 1st and 2nd, 2024**.

The goal of the China AG as a work group of young scholars from the field of Chinese cultural studies of the German-speaking sphere, founded in 1992, is to further exchange between junior scholars in Sinology and connected disciplines. The annual conference serves to present ongoing or recently finished research projects, as well as to discuss current challenges in university teaching. Contributions dealing with occurring problems of junior scholars (research contents as well as practical) and how to constructively cope with them are of particular interest.

Junior scholars (including those interested in a doctorate, PostDocs, etc.) are cordially invited to hand in title and a brief description (ca. 200–250 words) of their presentations. Contributions on all academic topics relating to China are welcome, especially including interdisciplinary approaches, as well as suggestions of desired topics for the discussion of academic teaching. The conference language is German, but presentations may be delivered in other, common languages. Thanks to funding by the Graduate Center of LMU Munich, limited funding for travel expenses will be available for select participants. Please indicate if you require funding in advance. There is no participation fee. Listeners are welcome after registration. The conference is planned to take place in presence.

Descriptions of presentations, desired discussion topics, as well as registrations may be sent via e-mail to Marco Pouget (Marco.Pouget@lmu.de) **until 29.02.2024**. For further information, please consult the China-AG website (china-ag.sinologie.lmu.de). See you in Munich — 在慕尼黑見!

Organisers: Marco Pouget, Alexander Campos Aran, Li Jiayu

